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PROTOKÓŁ nr III/2018 

z sesji Rady Gminy Czernice Borowe, która odbyła się 21 grudnia 2018 r. 

w sali widowiskowej OSP w Czernicach Borowych. 

 

Posiedzenie rozpoczęto o godzinie 10:00, zakończono o godzinie 13:40. 

Na stan 15 radnych – obecnych było 15 według załączonej listy obecności. 

W obradach udział wzięli: Wójt Gminy – Wojciech Brzeziński, Sekretarz Gminy – Bogumiła 

Cienkus, Skarbnik Gminy – Grażyna Pszczółkowska, Radca Prawny – Bożena Zembrzuska, 

Kierownik GOPS – Urszula Maćkowska, Radny Powiatowy Mariusz Szempliński. 

 

Ad. pkt. 1 

Przewodniczący Rady Gminy – Pan Jacek Bartołd otworzył III sesję Rady Gminy Czernice 

Borowe i powitał zebranych. Na podstawie listy obecności stwierdził, że jest wymagane 

kworum, na 15 radnych obecnych jest 14 i wszelkie podejmowane uchwały będą prawomocne. 

Potwierdzono również obecność używając terminali do głosowania. 

Ad. pkt. 2 

Przewodniczący Rady poinformował, że w tym punkcie będzie przyjmowany porządek obrad. 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej II sesji Rady Gminy. 

4. Rozpatrzenie i podjęcie uchwał w sprawach: 

4.1. zmiany uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Czernice 

Borowe na lata 2018 – 2036, 

4.2. zmiany uchwały Nr 240/XXIV/17 Rady Gminy Czernice Borowe z dnia 20 grudnia 

2017 r. w sprawie uchwalenia uchwały budżetowej na rok 2018, 

4.3. Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Czernice Borowe na lata 2019 – 2036, 

4.4. uchwalenia uchwały budżetowej na 2019 rok, 

4.5. przyjęcia Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz 

Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie na lata 2019 – 2023, 

4.6. ustanowienia Wieloletniego Gminnego Programu Osłonowego „Posiłek w szkole  

i w domu” na lata 2019 – 2023,  

4.7. określenia zasad zwrotu wydatków poniesionych na świadczenia z pomocy 

społecznej w formie posiłku, świadczenia pieniężnego na zakup posiłku lub 

żywności albo świadczenia rzeczowego w postaci produktów żywnościowych dla 
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osób objętych wieloletnim rządowym programem „Posiłek w szkole i w domu” na 

lata 2019 – 2023, 

4.8. podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do przyznania nieodpłatnie 

pomocy w zakresie dożywiania w formie posiłku albo świadczenia rzeczowego  

w postaci produktów żywnościowych dla osób objętych wieloletnim rządowym 

programem „Posiłek w szkole i w domu" na lata 2019 – 2023, 

4.9. uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiazywania Problemów 

Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii, 

4.10. wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości położonej we wsi Olszewiec, 

4.11. zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej na 2019 r. 

5. Przyjęcie planów pracy Komisji Rady Gminy na 2019 rok (3 komisje). 

6. Interpelacje radnych złożone na piśmie. 

7. Odpowiedzi na interpelacje. 

8. Sprawozdanie z działalności międzysesyjnej Wójta Gminy. 

9. Wolne wnioski i zapytania. 

10.  Zakończenie obrad sesji. 

 

Rada nie wniosła uwag do porządku. 

Ad. pkt. 3 

Przewodniczący poinformował, że w tym punkcie przewidziane jest przyjęcie protokołu  

z poprzedniej II sesji Rady Gminy. 

Dyskusji nie było. 

Przewodniczący poddał pod głosowanie 

przyjęcie protokołu: 

za     - 14 

przeciw    - 0 

wstrzymało się   - 0 

 

Ad. pkt. 4.1 

Przewodniczący Rady realizując porządek obrad przeszedł do punktu w którym omawiano 

przyjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Czernice Borowe na lata 2018 – 2036. 

Przewodniczący Rady – w materiałach mieliście Państwo projekt tej uchwały, jednak  

nastąpiła pewna poprawka w tej uchwale i chciałbym Panią Skarbnik prosić o przedstawienie 

tej poprawki. 
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Skarbnik Gminy – Wysoka Rado w związku z tym, że dostałam uwagę z Regionalnej Izby 

Obrachunkowej, w poprzedniej uchwale w załączniku przedsięwzięcia zmieniłam plan 

przedsięwzięcia budynku wielorodzinnego w Rostkowie na 2019 rok, a nie poprawiłam  

w łącznych nakładach finansowych. Wobec tego proszę dziś o możliwość poprawienia  

w łącznych nakładach finansowych na kwotę 99 200 zł. Kolejna rzecz to załącznik nr 2 który 

mają Państwo, do uchwały dojdzie punkt 2, Pan przewodniczący ma już projekt tej uchwały, 

dla Państwa nie zdążyłam skserować ponieważ otrzymałam to po godzinie 10:00. Bardzo 

proszę o wyrozumiałość. 

Przewodniczący Rady – dziękuję bardzo. Odczytam dla Państwa Radnych abyście mogli sobie 

zapisać punkt 2.  

Przewodniczący odczytał treść uchwały z punktem 2. 

Przewodniczący Rady – czy do projektu uchwały są ze strony Państwa Radnych pytania? 

Dalszej dyskusji nie było. 

 

Przewodniczący odczytał treść uchwały 

i poddał pod głosowanie na terminalach: 

za     - 14 

przeciw    - 0 

wstrzymało się   - 0 

Na sali obrad obecnych 14 radnych. Imienne wyniki głosowania stanowią załącznik do 

protokołu. 

Rada Gminy jednogłośnie przyjęła UCHWAŁĘ Nr 40/III/2018 RADY GMINY CZERNICE 

BOROWE z dnia 21 grudnia 2018 r. w sprawie zmiany uchwały w sprawie Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Czernice Borowe na lata 2018 – 2036. Uchwała stanowi załącznik 

do protokołu. 

 

Ad. pkt. 4.2 

Przewodniczący Rady przedstawił kolejny punkt obrad przyjęcie uchwały w sprawie zmiany 

uchwały Nr 240/XXIV/17 Rady Gminy Czernice Borowe z dnia 20 grudnia 2017 r. w sprawie 

uchwalenia uchwały budżetowej na rok 2018. 

Przewodniczący Rady – wszystkie uchwały były omawiane na posiedzeniu wspólnym komisji 

spytam czy do tej uchwały są pytania? 

Dyskusji nie było. 

Przewodniczący odczytał treść uchwały 

i poddał pod głosowanie na terminalach: 

za     - 14 

przeciw    - 0 

wstrzymało się   - 0 



str. 4 

 

Na sali obrad obecnych 14 radnych. Imienne wyniki głosowania stanowią załącznik do 

protokołu. 

Rada Gminy jednogłośnie przyjęła UCHWAŁĘ Nr 41/III/2018 RADY GMINY CZERNICE 

BOROWE z dnia 21 grudnia 2018 r. w sprawie uchwały Nr 240/XXIV/17 Rady Gminy 

Czernice Borowe z dnia 20 grudnia 2017 r. w sprawie uchwalenia uchwały budżetowej na rok 

2018. Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. pkt. 4.3 

Przewodniczący przeszedł do kolejnego punktu obrad podjęcia uchwały w sprawie Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Czernice Borowe na lata 2019 – 2036. 

Przewodniczący Rady – zanim przejdziemy do omawiania uchwały chciałbym przedstawić 

Państwu uchwałę Regionalnej Izby Obrachunkowej. 

Przewodniczący Rady odczytał uchwałę Regionalnej Izby Obrachunkowej nr OS/529/2018  

w sprawie wydania opinii o przedłożonym przez Wójta Gminy Czernice Borowe projekcie 

uchwały Rady Gminy Czernice Borowe w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Czernice Borowe na lata 2019 – 2036. 

Przewodniczący Rady – RIO wyznaczyła pewne punkty, które trzeba poprawić czy Pani 

Skarbnik chciałaby się wypowiedzieć? 

Skarbnik Gminy – Wysoka Rado w związku z tym, że w projekcie WPF były pewne uwagi, 

opinia jest negatywna. Ja pracowałam nad tym projektem i te uwagi, które zostały tutaj 

wymienione zostały poprawione. W latach 2034 – 2036 nie było wydatków inwestycyjnych, 

były tylko bieżące poprawiłam w ten sposób, że wydatki inwestycyjne zostawiłam na tym 

samym poziomie jak w poprzednich latach czyli ok. 600 000 zł, zmniejszyłam natomiast 

wydatki bieżące. Myślę, że ta relacja się poprawi. Również tutaj napisano, że wątpliwości budzi 

obniżenie wydatków w latach 2020 – 2023 – poprawiłam plan wydatków w tych latach. 

Zwiększyłam plan wydatków majątkowych. Kolejnym wskazaniem jest to, ze dług będzie 

wynosił 61,41%. Istnieje szansa, że nie będzie tyle wynosił ponieważ w tym roku nie braliśmy 

kredytu więc ten dług będzie niższy w granicach 8 mln zł + pożyczka na wyprzedzające 

finansowanie, która zostanie spłacona w tym roku z dotacji na zadania unijne. Musimy te raty 

spłacać, w tym roku są wszystkie raty spłacone. Planujemy raty takie jak w umowach, umowy 

zostały zawarte na lata 2019 – 2020 są to wysokie raty, ale już takie umowy obowiązują od 

wcześniejszych lat. Uważam, że lepiej spłacić wcześniej ten dług niż przedłużać go na kolejne 

lata. Jest jeszcze taka uwaga, że nie jest spełniona relacja art. 243 w latach 2019 – 2020, ale nie 

jest ona spełniona tylko w stosunku do planu na 3 kwartały. My ten plan mieliśmy bardzo 

wysoki. Na sesji w październiku został on zmniejszony, te relacje na pewno się zmienią.  

W stosunku do wykonania ta relacja zmienia się prawidłowo. Co mogłam to poprawiłam, 

proszę o podjęcie tej uchwały, jeżeli RIO stwierdzi, że nadal nie spełnia warunków – będziemy 

pracować nad następną. 

Przewodniczący Rady – dziękuję bardzo, czy ktoś z Państwa Radnych ma pytanie w temacie 

uchwały. Jak rozumiem Pani Skarbnik starała się spełnić wszystkie wskazania RIO. Te 

poprawki zawiera już projekt tej uchwały którą macie Państwo przed sobą. 
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Dyskusji nie było. 

Przewodniczący odczytał treść uchwały 

i poddał pod głosowanie na terminalach: 

za     - 13 

przeciw    - 0 

wstrzymało się   - 1 

Na sali obrad obecnych 14 radnych. Imienne wyniki głosowania stanowią załącznik do 

protokołu. 

Rada Gminy większością głosów przyjęła UCHWAŁĘ Nr 42/III/2018 RADY GMINY 

CZERNICE BOROWE z dnia 21 grudnia 2018 r. w sprawie Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Czernice Borowe na lata 2019 – 2036. Uchwała stanowi załącznik do 

protokołu. 

 

Ad. pkt. 4.4 

Przewodniczący poinformował, że kolejny punkt obrad będzie dotyczył podjęcia uchwały  

w sprawie uchwalenia uchwały budżetowej na 2019 rok. 

Przewodniczący Rady – zanim przejdziemy do omawiania uchwały chciałbym przedstawić 

Państwu uchwałę Regionalnej Izby Obrachunkowej. 

Przewodniczący Rady odczytał uchwałę Regionalnej Izby Obrachunkowej nr OS/530/2018  

w sprawie wydania opinii o przedłożonym przez Wójta Gminy Czernice Borowe projekcie 

uchwały Rady Gminy Czernice Borowe w sprawie uchwały budżetowej na 2019 rok. 

Do obrad dołączył Wiceprzewodniczący Rady Gminy Włodzimierz Stolarczyk, który 

zalogował się na terminalu aby móc uczestniczyć w obradach. 

Przewodniczący Rady – RIO do projektu uchwały wnosi swoje uwagi. Zapytam Panią 

Skarbnik czy wszystkie uwagi zostały uwzględnione w projekcie budżetu? 

Skarbnik Gminy – wszystkie uwagi poprawiłam, Państwo dostali projekt uchwały powiem 

jak ja to zrobiłam. Pierwsza uwaga to jest nieprawidłowo ustalony wynik zobowiązań. Przez 

nieuwagę przepisałam to co było w poprzednich uchwałach – a był tam deficyt. W tej chwili 

planujemy nadwyżkę i właśnie ten limit zobowiązań powinien być pomniejszony o tą 

nadwyżkę. W paragrafie 2 punkt 5 napisałam, że ustala się limit zobowiązań w kwocie 

837 233,65 zł. Dalej co do funduszu sołeckiego są 3 takie zadania do których RIO wnosi uwagi. 

Pierwsze zadanie, które było w projekcie budżetu to zakup wyposażenia dla Czernickiego 

Stowarzyszenia Aktywnych Społecznie w Czernicach Borowych. Zmieniłam to jako wydatek 

własny i paragraf tam się zmieni na 421 będzie to zadanie brzmiało zakup wyposażenia do 

świetlicy wiejskiej w Czernicach Borowych, a w opisówce poprawiłam to jako zakup 

wyposażenia w postaci garnków ponieważ tam w tym wniosku były garnki dla stowarzyszeń 

działających na terenie Czernic Borowych. Nie wiem jak RIO odniesie się do tego ale myślę, 

że na realizację zadań statutowych, zadań z zakresu kultury, to jest nasze zadanie własne. 

Następna uwaga jest do zakupu urządzenia do ogrzewania budynku po mleczarni w Węgrze. 

Ten budynek gmina przejęła jest to budynek na stanie środków trwałych gminy nazywany 
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budynkiem po mleczarni. I tak zwyczajowo napisano tutaj we wniosku. W uzasadnieniu 

napisałam, że jest to budynek świetlicy wiejskiej. Kolejne zadanie zakup kostki brukowej na 

parking przy kościele w Węgrze. Tutaj jest uwaga, że na cudzym gruncie nie możemy parkingu 

budować. Ten parking będzie użyczony gminie jak będzie umowa użyczenia będzie można to 

zrealizować. Tutaj również napisałam w uzasadnieniu, że ten grunt będzie użyczony gminie. 

Również rozwinęłam uzasadnienia co do pozostałych zadań w ramach funduszu sołeckiego. 

Opisałam drogi gminne przy których błędnie były wpisane budowy chodników. Jest jeszcze 

jedna uwaga wydatki na diety dla sołtysów powinny być klasyfikowane w rozdziale 750.95  

a nie 750.22. Kiedyś było tak, że klasyfikowaliśmy do w rozdziale Rady Gmin. Teraz od tego 

roku będziemy kwalifikować w pozostałej działalności. Państwo już mają projekt uchwały po 

zmianach wszystko jest dostosowane do uwag. 

Przewodniczący Rady – dziękuję. Także przy nazewnictwie inwestycji trzeba zachować 

ostrożność, ponieważ niektóry stwierdzenia budzą wątpliwości. Czy ktoś z Państwa Radnych 

chciałby zabrać głos? Bardzo proszę Pan Radny Kołakowski. 

Radny Cezary Kołakowski – Wysoka Rado, Panie Przewodniczący, my jako Komisja 

Budżetowa zasadniczo nie wnosimy żadnych uwag. Po analizie innych komisji one także nie 

wnosiły żadnych uwag. Ale apelujemy ponieważ budżet mamy bardzo napięty, będziemy 

apelowali do bardziej rozsądnego, umiejętnego wydawania naszych środków. Dziękuję. 

Przewodniczący Rady – dziękuję. Czy są jeszcze jakieś uwagi? Rzeczywiście nasz budżet jest 

budżetem zamkniętym, ale bardzo zszytym, musimy swoje działania, swoje inwestycje bardzo 

rozsądnie przeprowadzać, ponieważ stąpamy już na pograniczu tak jak nam RIO wskazała jeśli 

chodzi o relację zadłużenia do przychodów budżetowych. Także mobilizuje to nas do jeszcze 

większej pracy i uwagi nad rozdysponowaniem naszych wspólnych środków. 

Dyskusji nie było. 

Przewodniczący odczytał treść uchwały 

i poddał pod głosowanie na terminalach: 

za     - 14 

przeciw    - 1 

wstrzymało się   - 0 

 

Na sali obrad obecnych 15 radnych. Imienne wyniki głosowania stanowią załącznik do 

protokołu. 

Rada Gminy większością głosów UCHWAŁĘ Nr 43/III/2018 RADY GMINY CZERNICE 

BOROWE z dnia 21 grudnia 2018 r. w sprawie uchwalenia uchwały budżetowej na 2019 rok. 

Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. pkt. 4.5 

Przewodniczący poinformował, że kolejnym punktem porządku obrad będzie podjęcie uchwały 

w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz 

Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie na lata 2019 – 2023. 
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Przewodniczący Rady – na komisjach omawiane były te zagadnienia, spytam Państwa 

Radnych czy do tej uchwały są pytania? 

Dyskusji nie było. 

Przewodniczący odczytał treść uchwały 

i poddał pod głosowanie na terminalach: 

za     - 15 

przeciw    - 0 

wstrzymało się   - 0 

Na sali obrad obecnych 15 radnych. Imienne wyniki głosowania stanowią załącznik do 

protokołu. 

Rada Gminy jednogłośnie przyjęła UCHWAŁĘ Nr 44/III/2018 RADY GMINY CZERNICE 

BOROWE z dnia 21 grudnia 2018 r. w sprawie przyjęcia Gminnego Programu 

Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie na lata 2019 

– 2023. Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. pkt. 4.6 

Przewodniczący Rady Poinformował, że w tym punkcie przewidziane jest podjęcie uchwały  

w sprawie ustanowienia Wieloletniego Gminnego Programu Osłonowego „Posiłek w szkole  

i w domu” na lata 2019 – 2023. 

Przewodniczący Rady – merytorycznie omawialiśmy ten projekt na komisjach, chciałbym 

powiedzieć, że zmienia się nieco podstawa prawna i zmieniamy w paragrafie 4. Zmiana jest 

wprowadzona ponieważ uchwała była by ogłoszona w Dzienniku Urzędowym Województwa 

Mazowieckiego i dopiero wtedy by obowiązywała, a to mogłoby być w połowie stycznia. Zapis 

taki jaki mamy w tej chwili uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia i podlega publikacji w 

Dzienniku Urzędowym Województwa Mazowieckiego powoduje, że program ten może 

zaistnieć już od 1 stycznia. Ta zmiana jest dobra dla osób które skorzystają z tego programu. 

Przewodniczący Rady odczytał właściwą treść paragrafu 4 i Radni zanotowali zmiany w swoich 

projektach uchwały. 

Przewodniczący Rady – czy są pytania do projektu uchwały? 

Dyskusji nie było. 

Przewodniczący odczytał treść uchwały 

i poddał pod głosowanie na terminalach: 

za     - 15 

przeciw    - 0 

wstrzymało się   - 0 

Na sali obrad obecnych 15 radnych. Imienne wyniki głosowania stanowią załącznik do 

protokołu. 
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Rada Gminy jednogłośnie przyjęła UCHWAŁĘ Nr 45/III/2018 RADY GMINY CZERNICE 

BOROWE z dnia 21 grudnia 2018 r. w sprawie ustanowienia Wieloletniego Gminnego 

Programu Osłonowego „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2019 – 2023. Uchwała stanowi 

załącznik do protokołu. 

 

Ad. pkt. 4.7 

Przewodniczący Rady Poinformował, że w tym punkcie przewidziane jest podjęcie uchwały  

w sprawie określenia zasad zwrotu wydatków poniesionych na świadczenia z pomocy 

społecznej w formie posiłku, świadczenia pieniężnego na zakup posiłku lub żywności albo 

świadczenia rzeczowego w postaci produktów żywnościowych dla osób objętych wieloletnim 

rządowym programem „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2019 – 2023. 

Przewodniczący Rady –chciałbym poinformować Państwa Radnych, że w tej uchwale tak jak 

w poprzedniej związanie z programem „Posiłek w szkole i w domu” w paragrafie 4 nanosimy 

zmianę. 

Przewodniczący Rady odczytał właściwą treść paragrafu 4 i Radni zanotowali zmiany w swoich 

projektach uchwały. 

Przewodniczący Rady – czy są pytania do projektu uchwały? 

Dyskusji nie było. 

Przewodniczący odczytał treść uchwały 

i poddał pod głosowanie na terminalach: 

za     - 15 

przeciw    - 0 

wstrzymało się   - 0 

Na sali obrad obecnych 15 radnych. Imienne wyniki głosowania stanowią załącznik do 

protokołu. 

Rada Gminy jednogłośnie przyjęła UCHWAŁĘ Nr 46/III/2018 RADY GMINY CZERNICE 

BOROWE z dnia 21 grudnia 2018 r. w sprawie określenia zasad zwrotu wydatków 

poniesionych na świadczenia z pomocy społecznej w formie posiłku, świadczenia pieniężnego 

na zakup posiłku lub żywności albo świadczenia rzeczowego w postaci produktów 

żywnościowych dla osób objętych wieloletnim rządowym programem „Posiłek w szkole i w 

domu” na lata 2019 – 2023. Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. pkt. 4.8 

Przewodniczący Rady Poinformował, że w tym punkcie przewidziane jest podjęcie uchwały  

w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do przyznania nieodpłatnie 

pomocy w zakresie dożywiania w formie posiłku albo świadczenia rzeczowego w postaci 

produktów żywnościowych dla osób objętych wieloletnim rządowym programem „Posiłek w 

szkole i w domu" na lata 2019 – 2023. 

Przewodniczący Rady – tak jak w poprzedniej uchwale proszę o zmianę w paragrafie 4. 
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Przewodniczący Rady odczytał właściwą treść paragrafu 4 i Radni zanotowali zmiany w swoich 

projektach uchwały. 

Przewodniczący Rady – czy są pytania do projektu uchwały? 

Dyskusji nie było. 

Przewodniczący odczytał treść uchwały 

i poddał pod głosowanie na terminalach: 

za     - 15 

przeciw    - 0 

wstrzymało się   - 0 

Na sali obrad obecnych 15 radnych. Imienne wyniki głosowania stanowią załącznik do 

protokołu. 

Rada Gminy jednogłośnie przyjęła UCHWAŁĘ Nr 47/III/2018 RADY GMINY CZERNICE 

BOROWE z dnia 21 grudnia 2018 r. w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego 

uprawniającego do przyznania nieodpłatnie pomocy w zakresie dożywiania w formie posiłku 

albo świadczenia rzeczowego w postaci produktów żywnościowych dla osób objętych 

wieloletnim rządowym programem „Posiłek w szkole i w domu" na lata 2019 – 2023. Uchwała 

stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. pkt. 4.9 

Przewodniczący Rady Poinformował, że w tym punkcie przewidziane jest podjęcie uchwały  

w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiazywania Problemów 

Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii. 

Przewodniczący Rady – czy do projektu uchwały ze strony Państwa Radnych są zapytania? 

Dyskusji nie było. 

Przewodniczący odczytał treść uchwały 

i poddał pod głosowanie na terminalach: 

za     - 15 

przeciw    - 0 

wstrzymało się   - 0 

Na sali obrad obecnych 15 radnych. Imienne wyniki głosowania stanowią załącznik do 

protokołu. 

Rada Gminy jednogłośnie przyjęła UCHWAŁĘ Nr 48/III/2018 RADY GMINY CZERNICE 

BOROWE z dnia 21 grudnia 2018 r. w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki 

i Rozwiazywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii. Uchwała 

stanowi załącznik do protokołu. 
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Ad. pkt. 4.10 

Przewodniczący Rady Poinformował, że kolejny punkt obrad to podjęcie uchwały  

w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości położonej we wsi Olszewiec. 

Przewodniczący Rady – treść uchwały od strony merytorycznej omawiana była na 

posiedzeniu wspólnym komisji spytam czy ze strony Państwa Radnych są jakieś pytania? Nie 

ma, Pan Wójt chciałby zabrać głos. 

Wójt Gminy – kilka słów komentarza w tej sprawie, żebyśmy mieli jasność w działaniu. Ta 

działka nr 120 w Olszewcu o pow. 66a to jest tzw. była waga, punkt składu buraków. W tej 

chwili jest to działka nieużytkowana będąca własnością gminy. Myśmy kiedyś w planie 

przestrzennym tą działkę naznaczyli jako miejsce potencjalnych usług i tak ona figuruje. 

Natomiast skąd pomysł sprzedaży. Myśmy kilka lat wcześniej na wniosek osoby 

zainteresowanej próbowali poddać procedurze sprzedaży wtedy było to nieskuteczne osoba się 

wycofała. Sprawa pojawiła się po raz drugi w kontekście regulowania spraw własnościowych 

wokół świetlicy – chodzi o grunty pod świetlicą w Olszewcu. Właściciel rozważał opcję 

odsprzedaży gruntu na którym częściowo stoi świetlica ponieważ tam jest sytuacja taka, że 

kiedy ona powstawała było mało miejsca więc właściciel ówczesny oddał część swojego pola. 

Sprawy własnościowe nie zostały uregulowane. Pojawiła się propozycja, aby to uregulować  

w rozliczeniu mogłaby to być również zamiana na tą działkę. Rzeczoznawca wycenił obie 

nieruchomości skład i ta kilkunastoarowa pod świetlicą, jedna stanowi wartość ok. 80 tys. druga 

ok. 20 tys. na korzyść tego składu. W związku z tym rozmawialiśmy, że można się zamieniać 

ale różnicę trzeba będzie dopłacić. Nie bardzo jest zgoda na taki sposób działania ponieważ 

uznano, że przez kilka lat ta działka była przez świetlicę używana czyli można by doliczyć 

podatek i inne koszty. Sprawa jest troszeczkę złożona. Nawet jeżeli by uwzględnić te roszczenie 

to nadal różnica jest tak duża, że nie możemy się dorozmawiać. Ustaliliśmy, że poddamy to 

ocenie rynkowej, ogłosimy przetarg jeżeli będzie dobry kupiec i sprzedamy to za odpowiednią 

kwotę, dokonamy rozrachunku finansowego. Jeżeli nie będzie kupca to pierwszy przetarg, 

drugi przetarg realnie rynek nam wyceni tą działkę wtedy może dojdziemy do jakiegoś 

konsensusu. Ten Pan to zaakceptował, będzie ten przetarg również obserwował. Dzisiejsza 

uchwała jest taką deklaracją Rady formalną. Pewnie na najbliższym zebraniu wiejskim 

będziemy na temat rozmawiać, ponieważ zawsze staramy się rozmawiać z mieszkańcami, jeżeli 

coś dotyczy ich miejscowości, sołectwa. Pewnie w nie odległej perspektywie będziemy 

ogłaszać przetarg, aby ustalić cenę nieruchomości. Dalsze trwanie w takiej sytuacji, że świetlica 

stoi na cudzym gruncie jest nie do zaakceptowania ze względu na to, że każda czynność 

podlegająca zezwoleniu – typu termomodernizacja czy ustawienie zjeżdżalni czy ogródka dla 

dzieci powoduje, że trzeba mieć władanie nieruchomości. 

Przewodniczący Rady – dziękuję bardzo. Czy przy tych wyjaśnieniach Pana Wójta są jakieś 

pytania? 

Dyskusji nie było. 

Przewodniczący odczytał treść uchwały 

i poddał pod głosowanie na terminalach: 

za     - 15 

przeciw    - 0 

wstrzymało się   - 0 
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Na sali obrad obecnych 15 radnych. Imienne wyniki głosowania stanowią załącznik do 

protokołu. 

Rada Gminy jednogłośnie przyjęła UCHWAŁĘ Nr 49/III/2018 RADY GMINY CZERNICE 

BOROWE z dnia 21 grudnia 2018 r. w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości 

położonej we wsi Olszewiec. Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. pkt. 4.11 

Przewodniczący Rady Poinformował, że w tym punkcie przewidziane jest podjęcie uchwały  

w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej na 2019 r. 

Przewodniczący Rady – zgodnie ze statutem przyjętym plan pracy Komisji Rewizyjnej 

podlega przyjęciu poprzez uchwałę. Z tego względu została sporządzona uchwała której 

załącznik stanowi plan pracy. Czy są pytania do projektu uchwały? 

Dyskusji nie było. 

Przewodniczący odczytał treść uchwały 

i poddał pod głosowanie na terminalach: 

za     - 15 

przeciw    - 0 

wstrzymało się   - 0 

Na sali obrad obecnych 15 radnych. Imienne wyniki głosowania stanowią załącznik do 

protokołu. 

Rada Gminy jednogłośnie przyjęła UCHWAŁĘ Nr 50/III/2018 RADY GMINY CZERNICE 

BOROWE z dnia 21 grudnia 2018 r. w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej 

na 2019 r. Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. pkt. 5 

Przewodniczący poinformował, że tym punkcie przyjmowane plany pracy Komisji Rady 

Gminy na 2019 rok (3 komisje) – Komisji Zdrowia, Oświaty i Kultury, Komisji Ochrony 

Środowiska i Rolnictwa oraz Komisji Budżetowej. 

Przewodniczący Rady – chciałbym zaproponować przyjęcie tych planów – blokiem – 3 

komisji jednocześnie. Czy są jakieś pytania? 

Rada Gminy jednogłośnie przyjęła planypracy Komisji Rady Gminy na 2019 rok (3 komisje).  

Ad. pkt. 6 

Przewodniczący Rady poinformował, że punkt 6 dotyczy interpelacji złożonych na piśmie 

 – takowych nie było. 
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Ad. pkt. 7 

Przewodniczący Rady poinformował, że punkt 7 dotyczy odpowiedzi na interpelacje 

złożonych na piśmie – takowych nie było. 

 

Ad. pkt. 8 

Wójt Gminy złożył sprawozdanie z działalności międzysesyjnej. Radni i Sołtysi otrzymali  

to sprawozdanie z materiałami sesyjnymi. Wójt Gminy przedstawił zebranym uzupełnienie do 

sprawozdania. 

Sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu. 

Wójt Gminy przedstawił uzupełnienie do sprawozdania. 

Wójt gminy przedstawił komentarz do sprawozdania i omówił bieżące sprawy. Wójt 

poinformował o rozstrzygnięciu przetargu na dowóz uczniów – koszty wzrosną z 79 zł brutto 

na 109 zł brutto, ponieważ dzieci jest mniej. W dalszej części Wójt przedstawił informację na 

temat rozstrzygnięcia przetargu na odśnieżanie – usługi świadczył będzie Pan Tomasz 

Stolarczyk. Ponadto pracownicy etatowi gminy również będą na bieżąco posypywać drogi. 

Kolejna informacja to temat odpadów. Ogłoszono przetarg, który będzie unieważniony przez 

zbyt wysokie koszty. Będzie ogłoszony kolejny przetarg. Wójt poinformował, że może zdarzyć 

się tak, że w styczniu nie będzie odbioru odpadów. W dalszej części Wójt poinformował, że 

został zamontowany czujnik, jakości powietrza i niestety, jakość naszego powietrza jest bardzo 

zła. Każdy może monitorować stan powietrza na stronie oddychajnamazowszu.pl. Wójt 

wspomniał również o zakończeniu prac remontowych w zakresie dróg. Realizacja funduszu 

sołeckiego ma się ku końcowi – Wójt podziękował za aktywność sołtysów. Na zakończenie 

Wójt podziękował za przyjęcie budżetu, poinformował o konsekwentnym stosowaniu polityki 

oszczędzania, zmniejszania zadłużenia i nie brania kolejnych kredytów. 

Dyskusji nie było. 

Ad. pkt. 9 

Wolne wnioski zapytania. 

Pan Tadeusz Czarzasty – dzień dobry Państwu, ja tu w sprawie drogi sąsiada Grzegorza 

Cząstkiewicza. Korzysta on z mojej drogi prywatnej i z nim są trochę problemy. Ja szykuję 

swoją drogę, jeszcze będę trochę szykował. On jeździ tą drogą, ja szykuję tą drogę włożyłem 

już w nią ok. 4000 zł. Jeżeli ja szykuję no to on ma okropne problemy ze mną. Zawalam mu 

drogę, nie może przejechać i kłopotliwy się zrobił. On był u Pana Wójta i Pan Wójt mu obiecał, 

że zrobi mu tą drogę, bo on ma własną drogę do samego podwórza, chociaż kiedyś ta droga 

była prywatna. Teraz 5 lat temu Pan Wójt przejął tą drogę na gminę. I on jest na tyle zawzięty, 

że jak gmina wzięła to niech gmina robi. A jak jest droga i jeździł po mojej drodze 40 lat to 

powiedział, że będzie jeździł jak nie będzie swojej miał to będzie po mojej jeździł. Z kolei, 

jeżeli ja szykuję drogę i 4000 zł dałem to chciałbym tą drogę mieć na 10 lat dla siebie. Jeżeli 

on będzie jeździł i jeszcze inni znowu za 5 lat będę szykował tę drogę i koszty ponosił. A on 

jeszcze takie pretensje ma, że Pan Wójt mi tą drogę zrobił to jak mi zrobił to i jemu musi – nie 

wiem, kto mu tak nagadał. Nie wiem, jakie stanowisko Pan Wójt podjął, bo dzisiaj był budżet 
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ustalany czy jest wciągnięty czy jak. Niech on by miał tą swoją drogę. A jak nie to zwrócić mu 

tą drogę, ja też swoją bym wziął i niech on szykuje na własną rękę i ja szykuję na własną rękę. 

Tylko udostępnić mu tam żwiru czy jak. Mają sprzęt niech sobie wożą i szykują. Teraz nawet 

taka śmieciarka to jest taki ciężki sprzęt, że jak nie ma drogi to nie ma wjechania. Ja swoją 

drogę robię, że do mnie jakieś sprzęty ciężkie mogę dojechać. Do sąsiada też inaczej nie 

dojedzie jak przez moją drogę. 

Przewodniczący Rady – dziękuję bardzo. Czy Pan Wójt od razu wyjaśni? Bardzo proszę do 

mównicy. 

Wójt Gminy – drodzy Państwo ten temat drogi wielokrotnie wraca jak bumerang, praktycznie 

co kadencja pod jakąś postacią ta droga wraca. Ostatnio była sytuacja tej przejezdności gdzie 

pan również zabiegał o wsparcie najpierw regulacji tej drogi i potem pomocy w zakresie 

dowiezienia tej drogi częściowo rzeczywiście pamiętam woził sam na tą drogę, natomiast część 

kosztów brała gmina na siebie. Temat odśnieżania czy utrzymania tej drogi, równiarka  

i odśnieżanie jest również tak zakresie Gminy przyjęta jest jakby do działania i my tam też 

postępujemy jak z drogą publiczną. Wspomnę tylko że droga w połowie jest urządzona na 

działce gminnej i później droga prywatna idzie że tak powiem czyli pana właśnie tutaj Tadeusza 

do jego posesji i do posesji sąsiada którego to pan wymienił. Więc dotychczas zasadniczo 

korzystaliście obydwaj z tej drogi, a ja w jakiś sposób jeszcze w tym roku jak żeśmy tam 

rozmawiali zapytałem pana kiedy rozmawialiśmy na temat tego piasku pozostawionego jako 

hałda czy to jest coś trwałego, czy jakiś problem, Pan powiedział nie ma problemu żadnego 

rozciągnę, natomiast rozmawialiśmy również wtedy że ta droga ma Pan świadomość również 

że będzie jakiś tam sposób współutrzymywana ale i udostępniana temu mieszkańcowi. Powiem 

teraz tak my nabywamy wszystkie drogi wewnętrzne śródpolne bo ktoś musi być właścicielem 

nabyliśmy również drogę dojazdową do niego jakgdyby ja ją nawet obserwowałem u nas przez 

wielolecia prawie nie funkcjonowała jako droga taka powiedziałbym publiczna więc właściwie 

nie jest drogą tylko kawałkiem pola, więc jeżdżenie tam w tej chwili jest trudne, a wysypanie 

jej materiałem czy spowodowanie że była przejezdna to jest znaczne wydatek bo po takim 

okresie jakby nie utrzymywania jej to jest raz i długość kilkuset metrowa powoduje że tam 

trzeba by było znaczne środki zaangażować. Wydaje mi się że rozsądną rzeczą będzie 

poprzestać na tym co jest, trzeba będzie się spotkać pewnie z wami może oficjalnie 

dorozmawiać jakieś porozumienie w tym zakresie spisać żebyście razem nie brali się tutaj za 

głowy tylko w porozumieniu ze sobą i z gminą, przypominam również że ta droga jest w części 

gminną, doprowadzili do tego porozumienia z którego wynika że każdy z was utrzymuje 

fragment, bierze udział w tym utrzymaniu ja w części gminnej czy częściowo w waszej wy też 

indywidualnie w tej swojej części wtedy myślę że osiągniemy harmonię. Natomiast jeżeli 

będziemy się brać tutaj za głowy no to pewnie tej harmonii nie będzie efekt będzie skutkował 

tym że człowiek będzie miał problemy z wyjazdem. Na dzisiaj nie przewiduję remontu tej drogi 

ponieważ to byłoby bezcelowe. Uważam że ta droga która była dotychczas przez wielolecia 

funkcjonowała i była poprawiana co roku może funkcjonować zdecydowanie lepiej i przy 

niewielkich kosztach. Więc będę do tego po prostu namawiał, dziękuję.  

Przewodniczący Rady – dziękuję bardzo, bardzo proszę. 

Pan Tadeusz Czarzasty – on jakby nie było to 40 lat jeździł tą drogą ale to się musi kiedyś 

skończyć. Pan wójt przejął tą drogę chociaż tam nie ma tej drogi faktycznie i to 4 – metrowa 

droga do samej jego posesji to trzeba było nie przejmować, a jego tu wziąć do urzędu gminy i 
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porozmawiać niech on się też trochę dołoży do tej drogi jak ja cztery czy pięć tysięcy dołożę to 

czy on nie mógłby 2000 dołożyć on ma ciągnik on ma sprzęt i jest w stanie nawet sam wiele 

rzeczy zrobić i nie tylko on ale jest jeszcze u nas wielu takich sąsiadów, którzy po prostu 

poprzyorywali drogi są 3 metrowe, one powinny być 4. Też ja pana Wójta prosiłem panie 

Wójcie wziąć i tych sąsiadów do gminy w obecności pana Wójta rozmówić się dlaczego się 

stało tak i dogadać się niech jeden drugiemu nie utrudnia życia tylko niech jeden drugiego 

wspomaga. Ja jeżeli ja będę płacił, a on tylko będzie korzystał i jeszcze z jakąś wielką awanturą 

do mnie, bo ja muszę, ktoś nagadał że jak jeździłeś tyle to możesz nadal. Tak nie będzie, że ja 

będę koszty ponosił bo ja wiem na pana Wójta jest to wygodne no bo nie ma pieniędzy. Moim 

zdaniem to wziąć zwrócić tą jego drogę co kiedyś była prywatna oddać to i on ma sprzęt, ma 

rodzinę, udostępnić mu żwiru i niech nawozi, tak jak ja to robiłem od dziesiątków lat i mam 

drogę, a on praktycznie nic nie robiąc korzysta. Jeszcze drugie do Pana Sołtysa, niech to do 

weterynarii czy coś zgłosi żeby sprawdzili ponieważ tam padlina jest dzisiaj widziałem taki 

świniak 20 – 30 kg leżał jakiś, psy rozciągnęły żeby sprawdzili czy to zarażony. 

Sołtys Tadeusz Bartołd – a gdzie to jest dokładnie? 

Pan Tadeusz Czarzasty – z Gruduskiego terenu do nas ściągają. 

Przewodniczący Rady – Pan nie może tak dokładnie stwierdzić tego prawda? No właśnie Pan 

nie wie pan tylko tak się domyśla po prostu no nie można tak stwierdzić, jednak bardzo proszę 

o wskazanie konkretnego miejsca bo trzeba ten problem w jakiś sposób rozwiązać. Stwarza 

zagrożenie w którym miejscu panie Tadeuszu proszę ale pan wie gdzie to jest pan wie gdzie to 

miejsce to proszę bardzo proszę uszczegółowić tutaj żebyśmy mogli zadziałać dobrze to 

znalezisko  

Pan Tadeusz Pszczółkowski – to jest ja do mnie tu przyjechać, to jak lekarz przyjedzie to ja 

pokażę. A jak nie to będę musiał to uprzątnąć sam. Przy mojej posesji i Czastkiewicza, bliżej 

mojej. 

Przewodniczący Rady – dziękuję bardzo. 

Pan Tadeusz Pszczółkowski – jeszcze jeżeli można chciałbym prosić, żeby nam udostępnić 

jakąś żwirownię, żebyśmy mogli brać żwir i te drogi nawozić, szczególnie jak jest mokro, 

wiosna i zima na podwórze nie mogę wjechać ani wielkie sprzęty, śmierciarki, żeby ludzie, 

rolnicy mogli wysypać te podwórza bo to jest tragedia, podatki się płaci a ludzie męczą się. 

Szczególnie Ci co na koloniach, bo jak ktoś ma szczęście i mieszka we wsi przy szosie to on 

sobie daje radę. Z nawozami przyjechał i też ulgnął. 

Przewodniczący Rady – bardzo proszę o konkretny wniosek. 

Pan Tadeusz Pszczółkowski – jest konkretny wniosek, żeby udostępnić ludziom, żeby sobie 

wyszykowali podwórza nawet swoim kosztem, mają sprzęty, ładowarki, wolnymi chwilami 

niech sobie porobią i drogi, bo na pewno Wy z Gminy nie zrobicie tych dróg.  

Przewodniczący Rady – dziękuję bardzo. Ma Pan rację, rzeczywiście Gmina nie wyszykuje 

podwórek indywidualnych. Na prywatnym gruncie nie możemy swoich środków angażować. 

Pan Wójt bardzo proszę. 

Wójt Gminy – rzeczywiście potwierdzam tutaj, jakby nie może mieć miejsca taka sytuacja jak 

kiedyś była, że jest żwirownia gminna i można z niej pobierać żwir. Dzisiaj to jest niemożliwe. 
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Nawet jeżeli zdarzyły się takie przypadki, że Państwo pobierali niewielki ilości do kiszonek  

i tak dalej to zapewniam Państwa, że Urząd Górniczy, który dozoruje sytuację niestety 

wszechobecnymi GPS dowie się o takim poborze – a taki przypadek był na terenie naszej gminy 

to grożą za to straszne sankcje, informuję tylko o tym, że nie jest to sprawa tak oczywista. 

Niewielkie ilości z pola do posypania kiszonki tak, ale jeśli już zaczyna się na poziomie 

eksploatacji jakiegoś wyrobiska to jest już problem. My też nie możemy jakby eksploatować 

własnej żwirowni. Dlatego wiemy doskonale że mamy pewien ulgowy deputant żwirowni 

gminnej eksploatowanej przez jedną z firm. I z takiej żwirowni można było za zgodą i po 

uzgodnieniu z gminą na drogi dojazdowe otrzymać takie wsparcie i wielu z takiego wsparcia 

skorzystało ale to nie na prywatne podwórka tylko na drogi dojazdowe. Wspomnę, że takie 

wsparcie również otrzymał Pan Panie Tadeuszu i myśmy się w tą drogę Twoją prywatną 

również angażowali. Wydaje mi się, że powinniśmy usiąść do stołu porozmawiać i uzgodnić 

warunki korzystania z tej drogi a nie tworzyć nowych bytów, dróg bo to do niczego nie 

prowadzi. Skoro zaczęliśmy taką formę realizować to powinniśmy to kontynuować, a nie  

w pewnym momencie pod wpływem konfliktu przerywać to. Myślę, że po nowym roku 

siądziemy i będziemy na ten temat rozmawiać. 

Przewodniczący Rady – dziękuję bardzo. Rzeczywiście problem dróg gminnych jest to dosyć 

szeroki problem, do rady wpływają pisma, odczytam wniosek do Rady Gminy od Pana 

Stryjewskiego drogą mailową. (Przewodniczący Rady Odczytał treść wniosku). Temat tej drogi 

już był rozpatrywany, ponieważ Pan Stryjewski składał pisma do Wójta. Może Pan Wójt 

przekaże informacje jakie posiada na temat tego problemu. 

Wójt Gminy – drodzy Państwo temat tej drogi ale w kontekście tej drogi również inne  

w temacie. Po wykonanej modernizacji gruntów pojawił się szereg dróg których większość 

naprawdę nie istnieje albo jest zarośnięta figuruje na mapach na pół działek geodezyjnych,  

a w praktyce nie funkcjonuje jako droga. Więc podań jest kilka złożonych w tej chwili i ja 

sygnalizowałem na ostatnim spotkaniu komisji czy sesji, że na spotkaniach komisji będziemy 

to omawiać, również wspólnie nas na sesjach będzie należało dokonać jakiegoś tutaj wskazania 

jakie są priorytety i jaka jest zasadność w ogóle ponoszenia kosztów na niektóre z tych dróg bo 

niektóre rzeczywiście są po prostu polem bardzo często już zaoranym i figurują jako działka 

Gminna więc wydaje się że skoro tam przez wielolecia takie drogie nie miały uzasadnienia  

i nie były jakby wskazywane przez samych mieszkańców do napraw czy po prostu nawet nie 

jeździli po prostu fizycznie po nich bo rosną krzaki po prostu na środku przez 20 czy 35 lat to 

trzeba się zastanowić czy ta droga po prostu ma jakiekolwiek uzasadnienie. W praktyce być 

może warto się zastanowić czy nie likwidować sprzedać wydzierżawić, a może jeśli jest 

uzasadnienie właśnie podjąć remont i przywrócić do funkcjonowania. W temacie tej konkretnej 

drogi o której teraz będę mówił rzeczywiście pana tutaj Jan zwracał się żeby uczynić te 

czynności ja nawet w pierwszej chwili mówię jeśli jest taka zasadność to to zrobimy natomiast 

po rozpoznaniu tematu przyjrzeniu się bliżej sprawie stwierdziłem że ta droga w moim 

odczuciu nie znajduje na dzień dzisiejszy jako priorytet do prac remontowych. O co chodzi  

w otoczeniu tej działki w tej drogi na odcinku załóżmy kilkudziesięciu czy 100 m bo na taką 

długość tam ma są tylko dwie działki geodezyjne, działki należące do dwóch właścicieli 

bezpośrednio przylegają tylko dwie działki jedna do samego zainteresowanego druga do jego 

sąsiada. Obydwaj panowie mają dostęp do tej działki z drogi publicznej powiatowej i mają 

zjazdy po prostu tak jak z drogi powiatowej są zloty do pól. A ta droga tak naprawdę była 

fragmentem przez pewien czas lasu zarośnięta tam nikt po niej po prostu nie jeździł. Dzisiaj jak 

zacząłem analizować, komisja myślę że to prześledzi i popatrzy, odtwarzanie tej drogi 
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ponoszenie jakichś znacznych nakładów bo i zjazd i po prostu trzeba tam wyrwać karpy wręcz 

na tej drodze bo de facto praktycznie las tam był są gałęzie krzaki więc wykonanie tam że tak 

powiem czynności remontowych i przywrócenie do użytkowania tak naprawdę znaczne 

pieniądze i przede wszystkim według mojej oceny być może subiektywnej niczemu nie służy 

bo człowiek i tak ma dojazd do tej działki poprzez drogę powiatową i wydaje mi się, że logiką 

w tym względzie byłoby zupełnie coś innego skoro jest to działka określonej wielkości i tylko 

korzysta z niej dwóch i tak naprawdę też mają dojazd i tak lepiej urządzonej drogi po prostu 

może zbyć tą drogę i sprzedać komuś i temat będzie zamknięty. Według mnie nie ma potrzeby 

jej utrzymania być może kiedyś stanowiła ona dojazd do jeszcze innych działek które gdzieś 

tam głębiej się znajdowały ale po głębszej analizie właśnie takiej mapy to wynika z tego że 

dojazd do innych tych działek jest przez inne drogi więc zasadniczo nie zachodzi potrzeba 

przywracania jej i nie ulega wątpliwości że takie długie jeszcze będzie kilka zawnioskowanych 

już więc pewnie na tym trzeba będzie się pochylić dziękuję. 

Przewodniczący Rady – dziękuję bardzo. Czy w punkcie wolne wnioski zapytania są jeszcze 

ze strony państwa pytania? Rozumiem że nie ma w takim razie od siebie tutaj przed sesją 

Rozmawiałem z panem Leszkiem Czarzastym Wiceprzewodniczącym Rady Powiatu 

Przasnyskiego Przepraszał, że nie może nie mógł wziąć udziału w naszej sesji niemniej jednak 

na moje ręce złożył dla wszystkich Państwa Życzenia Bożonarodzeniowe wszystkiego 

najlepszego zdrowych radosnych Świąt i szczęśliwego Nowego Roku 2019. 

 

Ad. pkt. 10 

Po wyczerpaniu porządku obrad Przewodniczący Rady Gminy zamknął III sesję Rady Gminy 

Czernice Borowe. 

Na tym protokół zakończono i podpisano. 

Protokołował 

Kamil Grabowski 

 


